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Vijesti 
XIV susreti mljekarskih radnika SR Hrvatske, Rabac '89, 

(1. do 4. lipnja 1989) 

Već tradicionalni susreti mljekarskih radnika održani su i ove godine, 
a nadamo se da će tako biti i ubuduće. I na poslovanje mljekara velikog utje
caja imaju opće privredne mjere, koje nas tjeraju na štednju svih vidova i 
sveopće racionalizacije ponašanja u privređivanju. Tako se i organizacijski 
odbor ponašao, otklonivši sve troškove koji nisu neophodni, ali ne i na štetu 
sadržaja i kvalitete susreta. Pristup organizacijskog odbora susreta prihvaćen 
je u R.O. te se za susrete izjasnilo 14 R.O. sa 446 sudionika. Tri R.O. nisu 
sudjelovale u sportsko-natjecateljskom dijelu već su njihovi predstavnici bili 
u svojstvu promatrača. 

Ove godine, za razliku od predhodnih pokušali smo, a djelomično u tome 
i uspjeli, promjeniti karakter susreta. Naime, ranijih godina susreti su imali 
isključivo sportski karakter, što je omogućavalo sudjelovanje uglavnom spor
tašima. Takav pristup doživljavao je kritiku, pa je organizacijski odbor pri
hvatio sugestije Predsjedništva, da se u program susreta uvrsti i organiza-
ciono-stručni dio, kako bi susreti imali opći, a ne samo sportski karakter. 

U tom smislu uključeni su u organizacijski odbor predsjednici i pod-
predsjednici sekcija, a u organizaciju susreta članovi Predsjedništva, pa i 
drugi članovi Udruženja. 

Sportsko natjecanje odvijalo se je prema predviđenom programu. Ukupno 
je bilo zastupljeno 12 disciplina. Novina 14. susreta je i u tome (radi sma
njenja troškova) da se je odustalo od dodjele pobjedničkih pehara, već su se 
pobjednicima po disciplinama dodjeljivala priznanja. Za sportsko ponašanje 
posebna komisija dodijelila je pehar. Ove godine to priznanje dobila je »Si-
rela« iz Bjelovara — Čestitamo im! Time se je postigao željeni cilj: — ne 
pobijediti pod svaku cijenu — jer to i nije nikada bio jedini cilj. Postignuto 
je prijateljsko sportsko natjecanje u kojem je međusobno druženje bilo va
žnije od rezultata, a to je i prvi cilj susreta. 

Sportska natjecanja odvijala su se dva dana. Vrlo dobrom organizacijom 
i nadasve ozbiljnim pristupom voditelja disciplina, kao i u detalje isplanira
nom satnicom tako »zgusnut« program u skraćenom vremenu bilo je moguće 
provesti. 

Stručno-organizacijski dio programiran je u jednom danu — 3. 6. 89. 
U 8 sati održana je sjednica Predsjedništva Udruženja na kojoj su do

nijeti slijedeći zaključci: 
1. Prihvaćen je prijedlog promjena i dopuna Pravilnika o izdavačkoj dje

latnosti. 
2. Imenovan je glavni i odgovorni urednik časopisa »Mljekarstvo« — prof. dr. 

Silvija Miletić. 
3. Planirana sredstva za izradu Monografije u 1989. godini koristit će se: 

14,000.000.— din. za honorare, a 16,000.000.— din. za dnevnice. 
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4. Sastanak Predsjedništva sa predsjednicima Podružnice održati će se u 
drugoj polovini rujna. 

5. Cijenu »Mljekarskog lista« treba mijenjati kod svake promjene cijene 
mlijeka. 

6. Prof. dr. Miletić u suradnji s predsjednikom Instituta za stočarstvo i mlje
karstvo izraditi će program rada Instituta za potrebe mljekara. 

Od 9 do 11 sati održana su zapažena predavanja: prof. dr. Franca Forst-
neriča, našeg uvaženog mljekarskog stručnjaka na temu: »Kvaliteta mlijeka 
i mlječnih proizvoda na domaćem tržištu«. Na predavanje prof. Forstneriča 
nadovezao je svoje izlaganje dr. Disegna sa temom: »Usklađivanje metoda 
utvrđivanja kvalitete mlijeka i mlječnih proizvoda na zajedničkom evrop
skom tržištu«. Oba predavanja su bila neočekivano dobro posjećena. Preko 70 
sudionika na kraju je pljeskom nagradilo predavače. Opća ocjena i mišljenje 
prisutnih može se svesti na mišljenje jednog sudionika — stručnjaka iz prakse 
koji je rekao: 

»Takova tematska predavanja postižu pravi cilj tek onda ako saznanja 
primjenimo u praksi«. 

U 11 sati održane su odvojeno sjednice odbora Sekcije za razvoj gove
darstva i proizvodnju mlijeka^ i Sekcije za razvoj mljekarske tehnologije. Broj 
članova odbora bio je jedva dostatan da se zadovolji kvorum. To nije dobar 
znak, jer su organizirana predavanja bila namijenjena prvenstveno članovima 
sekcija. 

Zaključci sa Sekcije za razvoj govedarstva i proizvodnju mlijeka: 
— konstantno unapređenje sadržaja »Mljekarskog lista« i raditi na povećanju 

broja korisnika; 
— u razdoblju 89/90. analizirati rezultate rada sekcije, te otvoriti blok pre

davanja na temu: Jedinstveni pristup unapređenju govedarstva, a na os
novu iskustava svih mljekara i saznanja izvan našeg područja, kao i sa
znanja iz inozemstva; 

— organizirati sadržajne posjete za članove, radi praćenja dostignuća drugih 
u zemlji i inozemstvu; 

— pristup sekciji je otvoren za svakoga, pa naravno i za individualne pro
izvođače, ali je nužno aktivirati i podružnice. 
Zaključci zaslužuju pažnju. Za njihovo provođenje ima dovoljno potreba 

i stručnog znanja, pitanje je samo kako motivirati što veći broj članova sek
cije? Taj zadatak na sebe moraju preuzeti članovi odbora. 

Zaključci sa sastanka Sekcije za razvoj mljekarske tehnologije: 
— za predsjednika odbora sekcije izabran je mr. Slavko Kirin iz »Sirele«; 
— prihvaćene su polazne osnovice za izradu programa rada sekcije, a za 

izradu programa zadužen je predsjednik. 
U poslijepodnevnim satima održan je sastanak direktora mljekara SR 

Hrvatske sa vrlo interesantnim dnevnim redom: 
— problematika otkupa i snabdijevanje mlijekom i mlječnim proizvodima; 
— inicijativa za organiziranu primjenu cijena mlijeka u otkupu na osnovu 

kvalitete; 
— problem mljekarskih kadrova — školovanje. 
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Dnevni red je imao veoma ozbiljne teme, aktualne za rješavanje sadašnjih 
svakodnevnih problema kao i za perspektivu mljekarske industrije, jer: 

— kako opravdati otkup svega onoga što je bijelo po istoj cijeni, ili 
— krajnje je vrijeme »nešto« poduzeti na školovanju mljekarskih kadrova, 

prvenstveno majstora mljekara na kojima svi oskudijevamo, a za njihovu 
izobrazbu izdvajamo velika sredstva, rekla je uvodno predsjedavajuća Ple
numa direktorica KIM-a Karlovac, što su i ostali svojom raspravom pri
hvatili. 

U vezi ovih problematika Plenum je donio zaMjučke: 
— da svaka mljekara pripremi prijedlog, koje mlijeko zavisno o kvaliteti 

premirati i koliko, odnosno koje mlijeko destimulirati kroz cijenu. Na 
osnovu prikupljenih podataka u 7. odnosno 8. mjesecu 89. godine mogao 
bi se donijeti unificiran pravilnik, koji bi obavezivao sve mljekare. 

— u okviru reforme školstva predlaže se pokretanje inicijtive za izradu: ana
lize mljekarskih kadrova; odrediti profil mljekarskih radnika; uspostaviti 
kontakt sa zaduženim organom u republici; pratiti prijedloge reforme; us
mjeravati na neophodnost formiranja mljekarske škole u SR Hrvatskoj. 
Provedemo li u dogledno vrijeme ova dva zaključka Plenuma učiniti 

ćemo zaista mnogo. U vrijeme kada svaki problem postaje ekonomski, tada 
riješenjem ovih dvaju osnovnih problema riješiti ćemo i mnoge druge. 

Svi oni koji su u bilo kojem svojstvu sudjelovali na 14. susretima mlje
karskih radnika SR Hrvastke u Rapcu ove godine, složit će se, vjerujem, sa 
razmišljanjem jednog našeg dugogodišnjeg mljekarskog stručnjaka koji je 
rekao: »Ovo su zaista bili susreti mljekarskih radnika i tim putem treba na
staviti«. Vjerujem, da njegovo mišljenje dijele i mnogi drugi, pa ako je tako 
nastojmo svi zajedno svojim osobnim zalaganjem i prijedlozima pridonijeti da 
idući 15.-ti budu još sadržajniji. 

Juraj Cičmak, dipl. inž 

OBAVIJEST UREDNIŠTVA 
Poslije gotovo 4 godine obavljanja dužnosti glavnog i odgovornog ured

nika časopisa »Mljekarstvo«, dr. Ljerka Kršev podnijela je Predsjedništvu 
Udruženja mljekarskih radnika SR Hrvatske, ostavku na tu dužnost. Sve veće 
obaveze na Prehrambeno-biotehnološkom fakultetu, te stručne aktivnosti iz
van fakulteta onemogućavaju joj daljnje angažiranje na ovom veoma odgo
vornom poslu. Predsjedništvo je prihvatilo njene razloge i ostavku na mjesto 
glavnog i odgovornog urednika, te zahvalilo na dosadašnjem radu. 

Privremeno je tu dužnost (za 3 broja) vrlo korektno, stručno i savjesno 
obavljao Matej Markeš, dipl. inž., a na sjednici Predsjedništva održanoj 3. 
lipnja 1989. godine za glavnog i odgovornog urednika časopisa »Mljekarstvo« 
postavljena je prof. dr. Silvija Miletić, redovni profesor na Zavodu za mlje
karstvo, s Poljoprivrednog fakulteta u Zagrebu. 

Zahvaljujemo se prof. Miletić na prihvaćanju dužnosti glavnog urednika 
i vjerujemo da će njezino veliko stručno znanje pridonijeti kvaliteti časopisa. 

Uredništvo 
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